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Turnaj o Pohár starostu obce najvýznamnejším podujatím prvého 
prázdninového mesiaca 

  Nielen futbaloví priaznivci, ale celá športová verejnosť sa tešila na nedeľu 15. 
júla. Na Hôrke sa hral už XXI. ročník tradičného turnaja o Putovný pohár starostu 
obce. Tak, ako po iné roky, i tentoraz vynaložili organizátori z OŠK futbalový 
oddiel veľké úsilie aby podujatie nadviazalo na vysoký štandard z minulých 
rokov. Nemilo ale zaúradovalo počasie. Už krátko popoludní začala zamračená 
obloha posielať prvé kvapky dažďa. Našťastie nebol veľmi intenzívny. Mierny 
dážď však  predsa len odradil niektorých od účasti na podujatí. Tí, ktorí prišli 
videli zaujímavé zápasy, dramatické finále a zažili neopakovateľnú atmosféru. 
Umocňovalo ju dokonalé zabezpečenie po organizačnej, športovej 

a spoločenskej 
stránke. Nemohol 
chýbať tradičný guláš 
Jozefa Bielicha, ako 
i ďalšie možnosti na 

osvieženie 
a občerstvenie. 

Tombolové lístky sa 
tiež rýchlo míňali, veď 
cien v tombole bolo 
naozaj veľa. A všetko, 
celé to dianie na 
ihrisku i vôkol neho, 
komentoval Karol 
Polák. Legenda 

športového 
komentátorstva určite  

 prispela k osobitosti a jedinečnosti podujatia, ktoré 
bolo najvýznamnejším v klížskej doline 
v uplynulom mesiaci. 
Všetko sa však sústredilo na hraciu plochu. 
Domáci si vybojovali postup do finále, čo ich 
fanúšikovia viac ako čakali. Nad Hôrkou sa 
vyjasnilo a začalo svietiť slnko. Bolo krátko pred 
osemnástou hodinou. Karol Polák ešte uviedol 
pieseň venovanú spomienke na belehradské 
víťazstvo československých futbalistov, do ktorej 
vstúpil svojim spevom. Potom už na ihrisko vstúpili 
aktéri finále. Domáci Veľký Klíž a Rajčany.... 
Vyrovnané finále s dramatickým koncom 

Rozhodca Ján Švingál z Partizánskeho pred 250 
divákmi viedol finále, ktoré začali lepšie domáci. 
V 12. minúte zbehol z pravej strany Štefan Kučera, 
no jeho strela išla tesne vedľa brány. Výbornú 
šancu mali Rajčany v 20. minúte, no hlavička 
jedného z útočníkov letela tesne nad bránu. V tejto 
fáze zápasu boli o niečo lepší hostia. Výraznou 
oporou im bol ich brankár, ktorý suverénne a s 
prehľadom riešil nebezpečné situácie v ich 
šestnástke. Nebezpeční boli v útoku. Nielen 
domáci hráči, ale aj fanúšikovia si riadne vydýchli, 
keď v 23. minúte lopta opečiatkovala brvno na 
domácej bráne. Domácim nemožno uprieť snahu. 
Veď už o šesť minút opäť nebezpečne pálil Štefan 
Kučera, strela však minula bránu. V 32. minúte sa 
domáci dostali od šestnástky súpera, rajčiansky        

 (Pokračovanie na str. č.6) 

ZVONY  ZNOVU  ZNEJÚZVONY  ZNOVU  ZNEJÚZVONY  ZNOVU  ZNEJÚZVONY  ZNOVU  ZNEJÚ    
 
   V deň otvorenia olympijských hier 
v Londýne – 27. júla t.r. – slávny zvon Big Ben 
vyzváňal tri minúty. Usporiadatelia hier aj 
týmto spôsobom dali na známosť, že 
olympijský oheň sa blíži. K obrovskému zvonu 
v centre Londýna, ktorý je symbolom hlavného 
mesta, sa pridali tisícky zvonárov v kostoloch 
po celej krajine. Organizátor zvonenia Martin 
Creed sa pokúsil utvoriť svetový rekord 
v počte súčasne znejúcich zvonov. A vyzval 
ľudí, aby sa 
tiež zapojili 
do tejto 
akcie 
zvonením na 
zvončekoch 
pri 
vchodových 
dverách 
alebo na 
bicykloch. 
  Akoby 
symbolicky 
sa večer 
predtým 
rozozvučali 
zvony vo 
veži nášho 
farského 
kostola. Po 
siedmych 
mesiacoch 
mlčania zazneli vo štvrtok 26. júla prvý raz 
zazvonil zvon, ako bývalo zvykom, pred svätou 
omšou. 

    (Pokračovanie na str. č. 3) 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

▲ Karol Polák v pracovnom rozhovore s predsedom OŠK 
FO Rastislavom Belianskym (v strede) a tajomníkom Jánom 
Najmanom.                                         Foto – Peter Maťašeje 

▲ Malý a stredný zvon 
                            Foto - Peter Maťašeje 

SENIORI  NA  OLYMPIÁDE 
   Iste, nie na tej londýnskej, ale rovnako – aspoň pre nich – krásnej 
a nezabudnuteľnej. Konala sa v Partizánskom v sobotu 30. júna. Medzi 213–
timi pretekármi z Partizánskeho a obcí okresu, ale aj hostí z Valašského 
Meziříčí, Nového Mesta n/V., Hlohovca a Novák sa určite nestratila ani 
deväťčlenná výprava seniorov – olympionikov z Veľkého Klíža (na snímke). 
O tom, že bola naozaj neprehliadnuteľná sa presvedčili aj diváci TV Markíza. 
Vo večerných správach  sa zástupcovia klížskej doliny objavili v reportáži 
z tohto podujatia. 
Bola to v poradí siedma olympiáda, naši seniori zaznamenali svoju piatu 
účasť. V tropických horúčavách získali napokon dve medaily. Prvé miesto si     
  vybojovala Františka 
Čepanová v hode na 
basketbalový kôš. Striebornú 
medailu získala Jozefína 
Bujnová v disciplíne kop 
loptou na bránu. Medzi 
čestných hostí podujatia patril 
aj starosta Veľkého Klíža Jozef 
Bielich. Podujatie ho svojou 
veľkosťou prekvapilo a s 
účasťou našich seniorov bol 
veľmi spokojný. 

Peter Maťašeje 
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Ak ste 26. júna v Klížskom Hradišti spozorovali 
skupinu neznámych seniorov prezradíme Vám, 
že boli z Klubu kresťanských seniorov 
Partizánske. Ráno sa autobusom doviezli na 
Ondrášovú a odtiaľ  sa pešo vydali 
do Veľkého Klíža. Cestou sa 
zastavili a spoločne pomodlili pri 
kaplnke na rozhraní kolačianskeho 
a hradišského chotára. Ďalším 
zastavením bol cintorín, kde sa 
poklonili pamiatke spisovateľa 
Ladislava Ťažkého. Neskôr boli na 
súkromnej návšteve a vo 
večerných hodinách sa autobusom 
vrátili do Partizánskeho.   
 
V smútočnom duchu sa nieslo 
stretnutie členov Jednoty 
dôchodcov v pondelok 2. júla na 
Urbárskej chate. Dvadsaťjeden 
prítomných členov tentoraz 
nespievalo a pri pohostení v tichosti spomínalo. 
Dôvodom bola správa o nečakanom odchode 
jedného zo zakladajúcich členov organizácie 
Pavla Kňazeho. Podpismi do kondolenčného 
telegramu a symbolickým venovaním medailí, 
ktoré si priniesli z Olympiády seniorov, si uctili 
jeho pamiatku. Budúce stretnutie členov 
organizácie je naplánované na pondelok 13. 
augusta o 15,30 hod. 
  
Možno práve teraz, keď čítate tieto riadky si 
v ďalekej Astane prezerajú fotografie z našej 
obce. Teda v hlavnom meste Kazachstanu! Že to 
nie je možné? Opak je pravdou, lebo na sviatok 
svätých Cyrila a Metoda - 5. júla,  navštívil 
veľvyslanec SR v Kazachstane a Kirgizsku Mgr. 
Ľubomír Rehák, PhDr. skanzen Starý Klíž 
v našej obci. 
 
Rezbár Jozef Jonis z Ješkovej Vsi získal za 
svoju tvorbu už množstvo ocenení. V apríli dostal 
Diplom a Čestné uznanie za účasť na výstave 
v Partizánskom (informovali sme o nej  v čísle 4). 
Úspech v okresnom meste ho posunul na 
podujatie krajského významu. Koná sa v Art 
centre synagóga v Trenčíne. Má názov 16. 
VÝTVARNÉ  SPEKTRUM Trenčianskeho kraja – 
súťažná výstava neprofesionálnej výtvarnej 
tvorby. Za sériu drevených plastík a reliéfov 
s ľudovou tematikou, ktoré tam Jozef Jonis 
vystavuje, mu bolo 
udelené Čestné uznanie 
v kategórií C. V katalógu 
podujatia  hodnotia jeho 
plastiky v tom zmysle, že  
„pôsobia autenticky, 
neprešpekulovane 
a úprimne.  
Sú svojráznym 
spomínaním umelca na 
časy dávno minulé a pre 
súčasníkov dnes už 
zabudnuté.“ Cenu si bol 
známy rezbár z klížskej 
doliny prevziať 
v Trenčíne v piatok 6. 
júla. Pre tých, ktorí by 
výstavu chceli vidieť 

pripomíname, že trvá do 5. augusta.  
 
V dňoch 6.- 8. júla sa v tekovskej obci 
Pukanec uskutočnili XX. Pukanské 
remeselnícke trhy. Podujatie navštívila aj malá 
skupinka z Veľkého Klíža. Navyše, aktívnou 
účastníčkou bola Emília Hudoková, (ktorá sa 

venuje výrobe dekoratívnych predmetov 
a ozdôb. Po jej vlaňajšej účasti ju organizátori 
pozvali aj na tohtoročný, jubilejný ročník. 
Podľa jej slov je toto podujatie organizované 
na veľmi dobrej úrovni.  
 
OZ Hic Vivo – Tu žijeme dalo o sebe opäť 
vedieť. V pondelok 16. júla zorganizovalo 
brigádu na ktorej sa zúčastnilo 11 ľudí. 
Brigádnici opäť vykosili a vyčistili starý cintorín 
v Klížskom Hradišti. Verejnosť azda ocení 
záslužnú činnosť združenia, vďaka ktorému sa 
spomínané posvätné miesto vždy skultúrni 
a postará sa o to, že na samom konci obce jej 
občania a návštevníci nájdu vzorne upravený 
cintorín, kde sú pochovaní predkovia mnohých 
z nás. 
 
Kríž stojaci na rázcestí v poli v Klížskom 
Hradišti dotvára atmosféru miesta, ktoré 
domáci volajú „Medzi cestami“. Len pred pár 
dňami všetci, ktorí prechádzali okolo, mohli 
zaregistrovať pozitívnu zmenu. Nanovo 
upravené okolie kríža. Ten dala postaviť v 
roku 1958 rodina Benkova (Helena sa stala 
mníškou a keďže majetky nededila, kázala 
postaviť kríž). A teraz ho opravila rodina 
Reislova z Topoľčian - synovia Katariny 
Benkovej.       

Informácie zozbieral, spracoval a zostavil 
Peter Maťašeje 

 
 
 
 
  

ALEA 
– nezisková organizácia, ktorej členom je 
aj Urbárska spoločnosť obce Veľký Klíž 
podala projekt s názvom: „Z koreňov 
minulosti rastie naša budúcnosť“. 
Projekt je situovaný v okolí ihriska na 
Hôrke a urbárskej chaty. Projekt bol 
vybratý do užšieho výberu a či uspie 
záleží na tom, koľko hlasov dostane od 
verejnosti, predovšetkým od obyvateľov 
obce. 
Výbor US týmto vyzýva a prosí občanov, 
zapojte sa v čo najväčšom počte do on-
line hlasovania. 
Projekt nájdete na internete: 
http://www.sppolocne.sk/sk/prihlasovanie-
projekty/detail-projektu/372 
 
Postup hlasovania je uvedený po zadaní 
názvu projektu a regiónu: „Západ“, na 
mape pri Partizánskom sa ukáže značka 
s názvom projektu, klik a ukáže sa 
stručný popis, klik na „hlasovať“ ukáže sa 
spôsob hlasovania. Je potrebné uviesť 
číslo mobilu, po ňom hneď príde SMS 
správa do mobilu s overovacím kódom. 
Tento je potrebné vpísať do okienka, klik 
na „hlasovať“ a Váš hlas bude pripočítaný 
projektu. Podotýkame, že SMS-ky sú 
zadarmo. Hlasuje sa do 19. augusta, 
podľa počtu hlasov budú vybraté projekty 
na realizáciu “Zlepšime spoločne 
Slovensko“. 
Za vaše hlasy ďakuje  

 
Výbor Urbárskej spoločnosti Veľký Klíž   

▲ Emília Hudoková  na Trhoch v Pukanci  
                                                          Foto - Karol Mlynařík 

▲Brigádnici na starom cintoríne. Na snímke chýbajú manželia Dolní. 
Foto - Mgr. Zuzana Dolná          

 
 
 
 

Pekný  vstup do letných prázdnin sa vydaril 
poľovníkom z Poľovníckeho združenia Vrch 
hora Veľký Klíž v sobotu 30.6.2012, keď 
v krásnom prostredí chaty na Krniciach 
zorganizovali popoludnie so svojimi 
rodinami a priateľmi.  Chlapi pripravili 
tradične výborný guláš a aby sa „len 
nesedelo“ sa postarala Ing. Marianka 
Čavojová. Po oficiálnej schôdzi nasledovali 
hry pre deti, ale aj dospelých. Deti mali 
pripravené súťaže, za ktoré ich čakala  
sladká odmena. Asi prvý krát bola 
uskutočnená súťaž v streľbe zo vzduchovky 
pre manželky poľovníkov. Súťažiacich  bolo 
skutočne dosť a úspešných strelkýň je 
medzi poľovníckymi polovičkami neúrekom. 
Veľa rovnakých výsledkov by bolo urobilo 
súťaž nekonečnou. Tak prišiel na rad 
prísnejší terč, nie na papierové zvieratá, 
a ten rozhodol o najlepšej strelkyni. Je ňou 
manželka poľovníka Vladimíra Dobiaša 
z Ješkovej Vsi, Mária Dobiašová, ktorá ani 
raz neminula desiatku. Všetci sme jej 
blahoželali a závideli presnú mušku. V tento 
deň išlo o príjemné strávenie pekného dňa, 
stretnutie priateľov a známych a to sa, 
myslím, každému podarilo.  

Igor Hudok, predseda PZ 
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ZVONY ZNOVU… (dokončenie zo str. č.1)  Už 
oddávna ľudia vyjadrovali zvonením svoju 
radosť i bolesť. Oznamovali radostné i smutné 
udalosti. Zvon je hudobný nástroj presného 
špecifikovaného tónu, ktorý vzniká úderom 
srdca. Krásu a hudobný prejav ovplyvňuje 
hmotnosť zvona, tvar a spodná oktáva, ktorá 
dáva zvonu mohutnosť a vyznievanie. Zvony sa 
vyrábajú zo zvonárskeho  bronzu v pomere 78% 
meď a 22% cín. 
Vo veži nášho farského kostola máme tri zvony. 
Veľký zvon je zasvätený sv. Cyrilovi a Metodovi. 
Uliali ho bratia Fischerovci v Trnave v roku 
1930. Je vysoký 66 cm, dolný priemer meria 
95,5 cm, váži 560 kg. Na jednej strane zvona je 
reliéf sv. Cyrila a Metoda. Oproti nemu je nápis 
v piatich riadkoch“ ZADOVÁŽENÝ Z 
 MILODAROV VERIACICH FARNOSTI KLÍŽ - 
HRADIŠTSKEJ  ZA  FARÁRA  JOZEFA  
ORAVETZA V  ROKU 1930. 
  Stredný zvon je zasvätený ukrižovanému Spasiteľovi a sv. Jozefovi. Z iného zvona 
ho prelial Samuel Hackenberger v Kremnici v roku 1818. Je vysoký 49,5 cm, dolný 
priemer je 77 cm, váži 270 kg. Na jednej strane zvona je reliéf Pána Ježiša na 
kríži, vedľa neho je Panna Mária a sv. Ján apoštol. Na protiľahlej strane je reliéf 
sv. Jozefa s Ježiškom v náručí. V hornej časti zvona je nápis        ,,HONORI 
CRUCIFIXI SALVATORIS ET S JOSEPHI REFUSA ANNO 1818. V dolnej časti je 
nápis ,,REFUDIT ME SAMUEL HACKENBEGER CREMNICII“. V preklade: 
Prelial ma Samuel Hackenberger v Kremnici. 
 Malý zvon je zasvätený Nepoškvrnenej Panne Márii. Uliali ho bratia Fischerovci 
v Trnave v roku 1930. Je vysoký 45 cm, dolný priemer meria 63,8 cm, váži 150 kg. 
Na zvone je reliéf Nepoškvrnenej Panny Márie. V ľavej ruke drží ľaliu, pravú ruku 
má priloženú k hrudi. Na protiľahlej strane je rovnaký päťriadkový nápis ako na 
veľkom zvone. 
 Súčasťou rekonštrukcie veže sú nové, bezpečné a spoľahlivé elektrické pohony 
zvonov s lineárnymi motormi a elektronickými riadiacimi jednotkami. Tento systém 
dokáže rozhojdať zavesený zvon pravidelne, bez počiatočných tvrdých záberov 
a minimalizuje negatívne účinky, ktoré pôsobia na statiku zvonovej stolice a celej 
veže. 
 Pracovníci firmy BOROKO nás uisťujú, že všetky opatrenia, ktoré urobili vo veži 
farského kostola, pozitívne ovplyvnia životnosť zvonov, ich bezproblémové  
bezpečné moderné zvonenie s dôrazom na ich význam a hodnotu. Naši predkovia 
vybudovali kostol a zadovážili zvony. Je našou povinnosťou zachovať toto 
dedičstvo pre budúce generácie. 
Aj takýmto spôsobom ďakujem všetkým, ktorí akokoľvek pomohli vytvoriť toto 
veľké dielo obnovy veže nášho farského kostola.         

 Mons. Anton Kováčik, správca farnosti     
 

Poďakovanie pre OŠK Veľký Klíž 
Dovoľte mi touto cestou srdečne poďakovať všetkým organizátorom už XII. ročníka 
žiackeho futbalového turnaja ,,Memoriál Pavla Spišiaka“. 
  V prvom rade vďaka priateľom, futbalistom, ktorým sa táto myšlienka zrodila v hlave 
a toľko rokov vydržala. Je vzácne, že v dnešnej uponáhľanej dobe si ľudia nájdu čas 
a zorganizujú takéto výnimočné podujatie, ktorým si spomenú na svojho priateľa, 
futbalistu, človeka, ktorý po sebe zanechal odkaz – lásku k futbalu. Je naším želaním, 
aby tento šport v našej obci nezanikol. Aj z úst návštevníkov, ktorí boli prvýkrát na našom 
ihrisku som počula, že v takom úžasnom prostredí by to bola obrovská strata. 
  Preto treba poďakovať mladým futbalistom, trénerom ale i rodičom, ktorí povzbudzujú 
a podporujú svoje deti, aby 
sa tomuto športu venovali. 
Veľká vďaka predovšetkým 
patrí aj členom výboru 
a všetkým obetavým ľuďom, 
ktorí boli nápomocní pri 
príprave a tiež v samotný 
horúci letný deň konania 
turnaja. Poďakovať chcem aj 
Ing. Antonovi Stankovi, ktorý 
pozval na toto podujatie 
gitaristu, speváka ale 
i výborného humoristu, ktorý 
vytvoril úžasnú atmosféru 
a možno príde i nabudúce.  

Helena Spišiaková  
s rodinou  

 
 B L AB L AB L AB L A    H OH OH OH O    Ž E L Á M EE L Á M EE L Á M EE L Á M E       

V mesiaci júl 2012 oslávila svoje jubileum 
   Oľga Bujnová       - Kl. Hradište 159 - 80 rokov 

Oslávenkyni srdečne blahoželáme a prajeme jej 
predovšetkým pevné  zdravie, Božie požehnanie 

a spokojnosť v kruhu svojich najbližších. 
                                         Redakcia Nového Clusu 

a pracovníci obecného úradu                                                                                         
* N O* N O* N O* N O    VVVV    OOOO    R OR OR OR O    D E N C I *D E N C I *D E N C I *D E N C I *    

29.6.2012 Sebastián Juríček,  
rodičia Karol a Lucia 

16.7.2012 Laura Spišáková, 
 rodičia Karol a Jana 

27.7.2012 Ján Mokrý, 
 rodičia Dušan a Lenka     

    SSSS    O B Á Š EO B Á Š EO B Á Š EO B Á Š E    
 ----------------------- 
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----------------------- 

Poďakovanie 
Sú to krásne spomienky,  
čo doprajú vrátiť čas... 
Dňa 26. 6.2012 nás náhle 
a nečakane opustil náš milovaný 
manžel, otec, dedinko, starký 
a svokor 

Pavol    K ň a z e  
vo veku 75 rokov. Úprimne 
ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom, známym, bývalým 
spolupracovníkom, športovcom, členom klubu 
dôchodcov, ktorí ho dňa 28.6.2012 na cintoríne v Klíži 
odprevadili na poslednej ceste do večnosti. Osobitnú 
vďaku vyslovujeme duchovnému otcovi Mons. 
Antonovi Kováčikovi za odslúženie sv. omše 
a pohrebných obradov, ale najmä za vzácnu duchovnú 
podporu a pomoc, ktorá je tak potrebná pri zvládnutí 
ťažkých životných skúšok. Poďakovanie patrí 
Pohrebnej službe Dvonč s.r.o. Partizánske za 
profesionálne odvedené služby, pracovníkom OcÚ vo 
Veľkom Klíži a všetkým nemenovaným, ktorí sa 
akýmkoľvek spôsobom pričinili o dôstojný priebeh 
rozlúčky. Naposledy poďakovanie patrí všetkým za 
vzácne modlitby, prejavy úprimnej sústrasti, kvetinové 
dary, ktorými sa snažili zmierniť náš hlboký žiaľ. 

Manželka Bohumila, dcéry Mária, Gabriela,  
syn Pavol s rodinami a ostatná  

smútiaca rodina. 

▲Veľký Zvon Foto–P. Maťašeje 

 
   Pred dvoma rokmi som jeden týždeň strávila  
v zahraničí na návšteve u príbuzných. Mesto, ktoré  
som navštívila, leží na rovine. Veľkú pozornosť tu venujú životnému prostrediu – ľudia sa z miesta na miesto 
presúvajú nielen v automobiloch, ale veľmi veľa, hlavne mladých ľudí, i s deťmi, používa bicykle. Chodníky pre 
cyklistov lemujú cesty a sú od hradskej, kvôli väčšej bezpečnosti, oddelené zeleňou, kríčkami, obrubníkmi. Polovica 
chodníka je dláždená červenou dlažbou, je určená cyklistom, druhá polovica, šedá, je pre chodcov. Mám malých 
synovcov a často sme navštevovali detské ihriská. Mala som dojem, že tieto sú na každom kroku. A nielen pre deti – 
ale i pre dospelých, napríklad i pri pracoviskách – čo tak cez prestávku vyjsť von, zahrať si stolný tenis, šachy na 
šachovnici o rozmeroch cca 3 x 3m, prípadne mlyn? Ihriská sú krásne vybudované a každé je iné a osobité, fantázii 
sa medze nekladú. Vari najviac na mňa zapôsobilo „Pirátske ihrisko“, kde okrem klasických hojdačiek, šmýkaliek, 
lanoviek, na pieskovisku kraľovala stroskotaná „Čierna Perla“ ako fantastická a zároveň jednoduchá preliezačka pre 
deti. A to všetko v zeleni a príjemnom trávniku, nenásilne a veľkoryso zakomponované k rodinnej výstavbe. 
Jedenkrát v týždni tu upratujú, kosia trávnik. Napriek tomu, že som tam bola v utorok a vo štvrtok robia poriadok, 
bolo tam čisto. Príjemné miesto pre mamičky s kočíkmi, deti na bicykloch, veľkých cyklistov, a stretli sme i seniorov 
na prechádzke. Jeden objekt, krásny a navyše aj bezpečný - vhodný pre všetky generácie.   

Ing. Tatiana Sasková 
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    Vznik úverových, alebo potravných 
družstiev sa datuje do polovice 19. 
storočia. Znie to až neuveriteľne, ale prvé 
úverové družstvo na svete bolo založené 
práve na území dnešného Slovenska. Stalo 
sa tak 9. februára 1845 v Sobotišti na 
Záhorí. Dôvodom vzniku úverových 
družstiev  bola zlá hospodárska situácia 
a všadeprítomná chudoba. Na 
rozhraní 19. a 20. storočia sa 
ku tomu pridal ďalší 
nezanedbateľný faktor. 
V Uhorsku v tých časoch 
takmer všetky obchody a krčmy 
ovládali a vlastnili Židia. Platilo 
to predovšetkým na dedinách. 
Slováci tiež videli, že to takto 
nemôže ísť ďalej a ich 
rozpínavosť treba nejako 
utlmiť.  Začali vznikať už 
spomínané družstvá. Pri 
ich zakladaní pomohla 
vtedajšia inteligencia. 
Predovšetkým učitelia a kňazi. 
Kedy presne vzniklo úverové družstvo v 
Klíži nie je doteraz známe. Určite však 
patrilo medzi prvé organizácie svojho druhu 
v našom regióne. Známe z tých čias sú 

Potravné družstvá len v Bošanoch 
a Chynoranoch. Po vzniku družstiev Židia 
dediny opúšťali a presťahovali sa do 
Topoľčian. 
 Z údajov vo farskej kronike sa dozvedáme, 
že zakladateľom  Úverového družstva v Klíži  
a prvé tri roky jeho predsedom bol Adam 
Biringer farár, ktorý pôsobil na fare 

v Klížskom Hradišti. Prežil u nás takmer 30 
rokov, kedže jeho pôsobenie sa datuje rokmi 
1873 – 1902. Pochovaný je v starom cintoríne 
v Klížskom Hradišti. Na v súčasnosti vzorne 
upravenom pietnom mieste by ste však už 
jeho hrob márne hľadali. Pomník, na ktorom 

by bolo jeho meno, už nejestvuje. 
Zaujímavosťou ale môže byť torzo 
kamenného pomníka, na ktorom je čitateľné 
meno Biringer Irma. Táto osoba zomrela 
v auguste roku 1890. Celkom určite sa dá 
tvrdiť, že bola príbuzná kňaza, ktorý na 
klížsko – hradišskej fare pôsobil. 
V roku     1905     bolo     založené  Potravné    
                          družstvo  v obci  Klíž.      Po    
                          farárovi     Biringerovi       bol    
                          údajne      jeho    predsedom   
                          Peter Dobiaš. Celkom určite  
                          vieme,  že     potom   na dlhé  
                          roky        nastúpil  do  funkcie  
                          predsedu                  Vincent     
                          Paliatka (býval pod Hôrkou).        
                          Neskôr      viedol      družstvo  
                         Ján Najman (nikto z nich už     

nežije). 
                      V neskorších 

rokoch sa tieto                    
Potravné družstvá zlučovali 

do DSD (dedinské 
spotrebné družstvá). Terajším predsedom 

MDV v Klíži je od roku 1986 Vendel Bielich. 
                                                                                                 

Peter Maťašeje 

~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~                                                                                                                              

Výsledky zberu papiera 
vždy zaujímajú deti až tesne pred koncom školského roka, dovtedy nosia veľmi pozvoľna. Až keď na dvere, alebo na nástenku vo vestibule 
vyvesíme „kto ako na tom je“, vtedy sa začne ten správny boj a deti sa predbiehajú, kto bude mať najviac a teda kto bude odmenený. Vždy 
tradične býva odmenený každý, kto prinesie čo i len 1 kg, ale víťaz je vždy len jeden. A tak sme v tomto školskom roku nazbierali spolu 
2.573,50 kg papiera. Ďakujeme všetkým a aj rodičom, ktorí sa do zberu zapojili. 
V minulých rokoch sme zo zberu papiera finančne prispeli doplatkom na divadelné predstavenie, doplatkom na výlete v Bratislave a tento rok 
v Martine. Tu sú mená „naj“ zberačov: 
1. Kristínka Deviatková 420 kg 
2. Adam Belianský                 416 kg 
3. Rastislav Bielich                 299 kg 
4. Lukáš Bielich  275 kg 
5. Samuel Bielich  218 kg 
6. Dominik Šarina  143 kg 
7. Lenka Poliačiková  124 kg 

Mgr. Jana Hudoková 
riaditeľka školy 

 
 
 

    
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
                                                      

     Vincent Paliatka                      Ján Najman                            Súčasný predseda MDV  
    *16. 7.1911 †15. 4.1978           *22. 7.1919 †23.7.2000         MDV Jednota v Klíži, 
                                                                                                    74–ročnýVendel Bielich   

 

    
Čas beží a všetkým, ktorí si radi vychutnávajú leto, už odkrojilo polovicu prázdnin. Neradi to 
počujú najmä deti, lebo im to pripomína stále sa približujúci čas, kedy sa znovu vrátia ku 
každodenným povinnostiam. Ale nechajme ešte nový školský rok a obzrime sa za tým, ktorý 
má prívlastok ukončený. V školskom roku 2011/2012 navštevovalo našu školu 25 žiakov. Po 
ukončení  vzdelávania na prvom stupni ZŠ z našej školy odchádza 6 štvrtákov, ktorým sme 
spoločne zaželali veľa úspechov v piatom a v ďalších ročníkoch. Počas školského roka sme 
uskutočnili množstvo aktivít, ktoré nám spestrili vyučovanie a pomocou ktorých sme sa tiež 
dozvedeli veľa nového. V októbri sme uskutočnili hneď dva výchovné koncerty, kde nám 
priamo do školy prišiel zaspievať a zahrať hudobník Viktor veselé detské piesne a pán 
Budinský  z Očovej, ktorý bol u nás už niekoľko krát s hrou na archaických (zastaralých, už 
málo využívaných) hudobných nástrojoch.  Do tretice bola  kultúrnym zážitkom aj tradičná 
návšteva divadelného predstavenia Danka a Janka v Nitre spojená s prehliadkou 
Poľnohospodárskeho múzea v Nitre.  Pritom sme pripravovali kultúrny program na vystúpenie 
k Mesiacu úcty k starším a exponáty na jesennú výstavu. K Vianociam sme  si tradične 
pripravili program na školskú besiedku a tak ako na jeseň, aj výrobky na vianočnú výstavu. 
Hneď po jarných prázdninách sme sa naučili plávať absolvovaním  výcviku na plavárni 
v Topoľčanoch. Dúfam, že sa to teraz deťom na kúpaliskách zíde a neľutujú, že na výcvik 
chodili. Začiatok leta je vždy v znamení vychádzok do prírody a takúto užitočnú sme urobili 
v spolupráci s poľovníkmi z Poľovníckeho združenia Vrch hora. Vybrali sme sa znovu vyčistiť 
kus lesa a keďže sa táto aktivita uskutočňovala aj s podporou Ministerstva životného 
prostredia SR, po zaregistrovaní sme dostali aj vrecia a  hygienické rukavice. Od poľovníkov 
zase  sponzorské sladkosti, malinovky a všetko potrebné na opekačku. O pár týždňov neskôr 
deti oslavovali svoj deň, tak sme niečo podobné v prírode, ale tento raz s hrami, uskutočnili 
znovu.  Netradične ďaleko, do Martina,  sme sa vybrali na koncoročný výlet. Okrem 
martinského divadla, ktoré nám bolo ponúknuté a deti sa nasmiali tak ako už dávno nie, sme 
sa tešili na Martinský skanzen. Je neporovnateľné, keď to, čo je v učive vlastivedy, ukážete 
deťom na obrázku, a keď v tom najväčšom múzeu v prírode na Slovensku skutočne stoja.           
Hodín strávených s vašimi deťmi počas školského roka je skutočne dosť a ja dúfam, že na 
nich každým rokom vidíte, že nielen narástli, ale že vedia viac a môžu povedať, že sa to 
naučili v škole. 

Mgr. Jana Hudoková riaditeľka školy 

Posielajte,       
      posielajte,  
           posielajte... 

na adresu redakcie na adresu redakcie na adresu redakcie na adresu redakcie 
Nový Clus pozdravy Nový Clus pozdravy Nový Clus pozdravy Nový Clus pozdravy 

zzzz    prázdnin, dovoleniek, prázdnin, dovoleniek, prázdnin, dovoleniek, prázdnin, dovoleniek, 
sluslusluslužžžžobných ciest. obných ciest. obných ciest. obných ciest. 
Jednoducho, keJednoducho, keJednoducho, keJednoducho, keďďďď    

„vystr„vystr„vystr„vystrččččíte“ päty za íte“ päty za íte“ päty za íte“ päty za 
klíklíklíklížžžžsky chotár asky chotár asky chotár asky chotár a    pritom pritom pritom pritom 
si spomeniete na vaše si spomeniete na vaše si spomeniete na vaše si spomeniete na vaše 

miestne obmiestne obmiestne obmiestne obľľľľúbené úbené úbené úbené 
noviny, dostanete sa noviny, dostanete sa noviny, dostanete sa noviny, dostanete sa 
nielen do špeciálnej nielen do špeciálnej nielen do špeciálnej nielen do špeciálnej 

pozdravnej kronikypozdravnej kronikypozdravnej kronikypozdravnej kroniky, ale , ale , ale , ale 
máte šancu bymáte šancu bymáte šancu bymáte šancu byťťťť aj  aj  aj  aj 

odmenení.odmenení.odmenení.odmenení.    
            red.    red.    red.    red.    
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  Členovia DHZ sa v našej obci zviditeľňujú viackrát do roka. Držia stráž pri Božom  hrobe, 
stavajú máje, pripravujú stanovište na Ceste rozprávkovým lesom, zúčastňujú sa rôznych 
iných akcií. Pre svojich členov ale i ostatných záujemcov každoročne pripravia aj výlet po 
našom krásnom Slovensku. Tento rok nás pozvali spoznávať Turiec. Výlet sme začali v 
sobotu 7. júla o pol siedmej hodine. Cestou sme postupne ,,zbierali" ďalších účastníkov 
zájazdu.  Prvou zastávkou programu bol Harmanec a odtiaľ asi po 40 minútach výstupu po 
kľukatom chodníku sme sa dostali k Harmaneckej jaskyni. Ja osobne som si ju prezrela 

znova po 41 rokoch. Pred vstupom sme sa 
museli priobliecť, lebo teplota v jaskyni bola 4 - 
6 stupňov Celzia. Po prehliadke sme si zakúpili 

spomienkové predmety a pobrali sme sa 
dolu k autobusu. Bol už čas obeda, 

takže sme sa naobedovali. Naše putovanie pokračovalo znovu do kopca, tentoraz ale v 
pohodlí autobusu. Zastavili sme v baníckej obci Špania dolina, kde sme si prezreli 
historické objekty. Ako prvé sme volili výstup po 162 drevených schodoch do gotického 
kostola. Prezreli sme si jeho interiér a prečítali informácie o jeho vzniku, prestavbách a 
histórii Španej doliny. Potom nás na námestí čakal sprievodca, ktorý nám porozprával o 
vzniku obce. Ďalší odborný výklad nám podal v baníckom múzeu, kde sme sa dozvedeli aj 
o spomínaných schodoch do kostola. V dedine žilo 162 rodín a každá prispela na výstavbu 
jedného schodu. Prezreli sme si aj vstupy do viacerých šácht a aj novodobý banícky orloj. 
Znovu sme si dodali síl krátkym občerstvením a autobus nás zaviezol do Martina, kde sme 
mali nocľah. Pred spánkom sme sa ešte vybrali do ulíc na večernú prechádzku. 
  V nedeľu bola na programe návšteva Múzea slovenskej dediny - skanzen v Martine. Po 
spoločnej foto sme si vypočuli krátky výklad sprievodkyne o skanzene, jeho zameraní. 
Vypočuli sme si aj vystúpenia viacerých harmonikárov, lebo sa konal 10. ročník festivalu 
Turčianska harmonika. Prijali sme pozvanie sprievodkyne na návštevu dreveného 
kostolíka z 18. storočia, ktorý je stále funkčný. V skanzene sú znovu postavené pôvodné 
stavby z rôznych krajov Slovenska. Dnes vieme, že ešte nemá takú podobu, ako bola 
pôvodne plánovaná, ale pracuje sa na dokončení vízie. Boli sme v dielni na spracovanie 
vlny, v klobučníckej dielni a tiež sme si vypočuli o histórii Rómov na Slovensku. Obohatení 
o nové vedomosti i pekné zážitky pobrali sme sa ešte zrelaxovať do Turčianskych Teplíc. 
Jedni sa šli kúpať, iní si prezreli toto malé kúpeľné mestečko.  
  Vďaka za pekne prežité dva víkendové dni patrí hlavnému organizátorovi Vladovi 
Saskovi. Spokojní a plní zážitkov sme sa vo večerných hodinách vrátili do svojich 
domovov. 

Ing. Zuzana Holáková 
   
 
 
  Koncom júna sme prežívali tropické dni a mnohým z nás sa nechcelo ani z domu 
vykuknúť. Začiatok prázdnin sme si naplánovali rôzne. My, z rodu Neštepných, sme si na 
sobotu 30. júna 2012 poznačili do kalendára ďalšie naše stretnutie. Keďže sme menili 
miesto konania, čakali sme, ako nás počasie prekvapí. Pár dní predtým sme už vedeli, že 
nám bude určite poriadne horúco. Krátko predpoludním sme sa schádzali pri hostinci v 
Klížskom Hradišti. Možno sa nás niektorí hostia aj zľakli, toľko sa nás zišlo a bolo to ako v 
úli. Pozdravy, zvítania, množstvo otázok... Aby sme stihli obed, pobrali sme sa na miesto 
konania - Starý Klíž. Tu bolo spoločné privítanie - tradičný chlieb s cibuľou a domáca 
pálenka na prípitok. Hoci sme vedeli, že ešte nie sme všetci, prítomných som srdečne 
privítala. A keďže deň predtým bolo Petra a Pavla a pretože tieto mená sú v našej košatej 
rodine obľúbené, nemohli sme na nich zabudnúť, tak k slovnému blahoželaniu sme pridali 
aj malú kytičku. Verte, neverte, oslávenci boli zjavne milo prekvapení. A toľko gratulantov 
doteraz určite nemal ani jeden z nich. Veď sa nás zišlo cez osemdesiat. Vekové rozpätie 3 
mesiace až 88 rokov! Nechýbali medzi nami ani Peter Neštepný, ktorého meno často 
vidíme v titulkoch známej televízie a Pavol Nechala, ktorého poznáme z obrazoviek aj 
naživo. Veľmi vzácnou návštevou boli naši rodáci, žijúci v Amerike, ktorí sa nášho 
stretnutia zúčastnili po prvý raz a podľa vyjadrenia hlavy rodiny - Jaroslava - lepší začiatok 
ich mesačného pobytu na rodnom Slovensku si nemohli želať. Páčilo sa im, a nielen im, 
prostredie, atmosféra ale aj samotní príbuzní, s ktorými sa stretli. Janka Neštepná všetkým 
podarovala na pamiatku tohto dňa medovníček s dátumom 2002 - 12. Chlapci od Bielichov 
zasa priniesli biče a plieskalo sa ostošesť - viac či menej úspešne. Ale šlo hlavne o 
zábavu. V popoludňajších hodinách si niektorí prezreli našu obec, rodisko našich 
praprarodičov, navštívili cintoríny, miesta ich odpočinku. Samozrejme, nemohla chýbať 
výmena telefónnych čísel, mailových adries. Neustále cvakali fotoaparáty, snímali kamery 
a urobili sme aj spoločnú fotografiu, aby sme aj po rokoch mali spomienku na toto 
významné stretnutie rodu Neštepných.  
  Ja, nakoniec dodávam - ďakujem, že ste prišli a teším sa na všetkých aj niekedy 
nabudúce. Veď sme si to sľúbili.     

Ing. Zuzana Holáková 
 

    
KAKAKAKAŽDORODORODORODOROČNNNNÁ    

ŠPORTOVPORTOVPORTOVPORTOVÁ OLYMPI OLYMPI OLYMPI OLYMPIÁDADADADA    
neplnoorganizovaných (málotriednych) škôl okresu 
Partizánske sa 15.6.2012 uskutočnila v Základnej 
škole Hradište. Chcem sa poďakovať maminám – 
Ivete Deviatkovej a Ing. Lýdii Poliačikovej, ktoré nám 
pomohli spolu s pani učiteľkou Barošovou a so mnou 
dopraviť deti svojimi autami na súťaž.  Príprave sme 
venovali dostatok času, deti bojovali urputne a bolo to 
vidieť na výsledkoch. Bohužiaľ, nedostali sa ku mne  
diplomy od všetkých detí, neradi ich dávali z rúk, tak 
ak sa niekto nenájde zapísaný ako víťaz ktorejkoľvek 
disciplíny, nie je to úmyselné. Podstatné je, že si deti 
zmerali sily a ukázali svoju zdatnosť. Súťažilo sa 
v štyroch atletických disciplínach – skok do diaľky, beh 
na 50 m, hod kriketovou loptičkou a hod plnou loptou 
v kategóriách chlapcov a dievčat, zvlášť ročník prvý 
a druhý a zvlášť ročník tretí a štvrtý. Ako tradične 
chlapci vo futbale a dievčatá vo vybíjanej. A tu sú 
výsledky: 

Skok do diaľky: 
Lucia Gúcka –   1. miesto 
Simona Hudoková –  1. miesto 
Dominik Šarina –   3. miesto 
Adam Belianský –   3. miesto 

Beh na 50 m: 
Šimon Stanko –   1. miesto 
Simona Hudoková –  2. miesto 

Hod kriketovou loptičkou: 
Lucia Gúcka –  2. miesto 
Dominik Šarina –  2. miesto 

Hod plnou loptou: 
Lucia Gúcka -    1. miesto 
Simona Hudoková –  1. miesto 
Adam Belianský –   2. miesto 

  Vo vybíjanej obsadilo naše zmiešané družstvo 
dievčat krásne druhé miesto a chlapcami najviac 
očakávaný futbal dopadol na výbornú – odniesli sme 
si pohár pre víťaza. Napriek týmto úspechom sme ale 
niečo deťom  v Hradišti závideli – krásne multifunkčné 
ihrisko.                                                               

      Mgr. Jana Hudoková  
       riaditeľka školy 
 
 
   Každoročne má KST Ostrá Veľký 
Klíž v letnom období v programe 
výlet na bicykloch. Na takýchto 
akciách býva menšia účasť, hoci 

trasy sú vždy zaujímavé. Ani tento rok sa nezapíše ako 
výnimočný, pretože sa nás stretlo iba „sedem 

statočných“. Po upršaných predchádzajúcich dňoch 
sme našu pôvodnú trasu trošku upravili a tak sme 
v príjemnom slnečnom dni všetci zvládli Vrch horu, 
Drahožickú dolinu, zjazd Hostianskou dolinou, 
Topoľčianky, Skýcov a opäť Vrch horu až sme sa 
doviezli domov. Ako doping pri výstupoch i zjazdoch 
dolinami nám slúžili krásne výhľady na okolitú prírodu, 
krátky pobyt pri malej priehrade alebo zastávka pri 
pasúcich sa koníkoch zo žrebčínov, ktoré sa radi 
nechali hladkať, kŕmiť i fotografovať. Nuž my sme síce 
nemali takú náročnú trasu ako je posledná etapa Tour 
de France, ktorá bola práve v tento deň, ale určite sme 
sa opäť raz presvedčili, že cyklistika je tiež veľmi 
príťažlivý šport. 

Ing. Katarína Bujnová  
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Na Hôrke sa... (dokončenie zo str.č.1) zadáci dobre nepokryli našich 
útočníkov a spätnú prihrávku na hranicu šestnástky dobre využil 
nechytateľnou strelou Patrik Bielich. Viedli sme 1:0. Trochu sme poľavili, za 
čo nás možno až nečakane dobre hrajúci súper potrestal. V samom závere 
prvého polčasu Marián Poluch vyrovnal na 1:1. 
Druhý polčas akoby kopíroval situáciu z prvého dejstva finálového zápasu. 
Už 4 minúty od hvizdu rozhodcu sa ocitol v šanci Róbert Chrenko, no opäť ju 
bezpečne kryl spoľahlivý rajčiansky brankár. V 48. minúte sa predviedol 
najlepší strelec turnaja Marián Poluch a strhol vedenie na stranu hostí. Bolo 
1:2. Našich hráčov to vyburcovalo. Veľmi aktívny bol najmä Michal Kučera. 
V 62. minúte nebezpečne vystrelil, no stav zostal nezmenený. Srdnato 
bojoval aj Marek Najman, ktorý už o dve minúty na to nebezpečne ohrozil 
bránu hostí. Krásny moment prišiel v 65. minúte zápasu. Michal Kučera 
nevídanou bombou vyrovnal na 2:2. Na loptu zaseknutú v spojnici 
a konštrukcií brány hostí budú fanúšikovia určite dlho spomínať. Rozhodnuté 
mohlo byť už o tri minúty. Pred bránou hostí sa ocitol Marek Najman. Jeho 
strelu brankár stihol len vyraziť do tyče, no lopta za bránkovou čiarou 
neskončila. O víťazovi turnaja sa napokon rozhodovalo v penaltovom rozstrele. 
Stopercentnú úspešnosť preukázali hostia a víťazstvom 3:5 získali putovný 
pohár. 
Slávnostný ceremoniál odovzdávania cien komentoval Karol Polák s prehľadom. Prirodzene, najväčšiu 
radosť mali rajčianski futbalisti a ich fanúšikovia. Cenná trofej z turnaja o akom sa v ich prostredí možno 
ani nesníva musela a musí pre nich byť  mimoriadne emotívnym zážitkom. A čo domáci? Vlaňajší víťazi 
turnaja  trochu zosmutneli. O reparát sa však mali možnosť pokúsiť už o týždeň. Čakal ich totiž turnaj 
v neďalekom Skýcove... 
Turnaj vo výsledkoch : 
OŠK Veľký Klíž –  Vion Zlaté Moravce C Hostie  2:0 (0:0) góly – J. Bielich, Š.Kučera 
FK Skýcov – TJ Rajčany 1:3 (0:3)  
Zápas o tretie miesto FK Skýcov – Vion Zl. Moravce C 4:0 (0:0) 
Finále turnaja OŠK Veľký Klíž – TJ Rajčany 2:2 (1:1) góly Patrik Bielich, Michal Kučera, za hostí 
Marián Poluch – 2, jedenástkový roztrel V. Klíž –Rajčany  3:5. Góly domácich v jedenástkovom 
rozstrele – Michal Kučera, Róbert Chrenko, Patrik Bielich (Marek Najman penaltu  v druhej sérií 
nepremenil). 

                                                             Text a foto Peter Maťašeje  
 
                                                     
 
  Na novovybudovanej trati v Sikenici v Levickom okrese pokračoval seriál tretím pretekom. 
V ranných hodinách aj počas sobotnej noci spadlo množstvo vody. Viacero pretekárov 

odišlo domov a tí, ktorí zostali, zažili nádherné preteky, pretože sa vyčasilo a trať bola vynikajúco 
pripravená. Preteku sa zúčastnilo 116 jazdcov, medzi nimi aj dvaja z nášho OŠK - AMK Veľký Klíž. 

Martin Bednár v triede Profi skončil v 
prvej jazde na 12. mieste a v druhej jazde 
na 7. mieste. Matúš Lavo sa v meranom 
tréningu zranil a do preteku nenastúpil. 
  Štvrtý pretek seriálu sa šiel 24.6. v 
Žiline. Tu sme zažili to, že trať nebola 
dobre pripravená. Počas celého preteku 
sa prášilo a pretekári to mali ťažké. V 
triede Profi sme mali zastúpenie troch 
jazdcov. Matúš Lavo skončil v prvej jazde 
na 13. mieste a v druhej na 9. mieste. 
Martin Bednár bol v prvej jazde desiaty a 
v druhej jedenásty. Peter Obert skončil v 
oboch jazdách na 12. mieste. Preteku sa 
zúčastnilo 122 jazdcov. 
  Po mesiaci sa šiel Slovenský pohár v 
Širokom pri Prešove. Tu nás 
reprezentovali v triede Open Matúš Lavo, 
ktorý skončil celkovo ôsmy a Martin 
Bednár v tej istej triede bol celkovo šiesty 
spomedzi 28 pretekárov. 
  V posledný júlový víkend sa uskutočnili 
MM SR vo Sverepci a ani tam i naši 
kluboví pretekári nechýbali. Robert Guot 
a Rudolf Mihaleje sú stále zranení, ale na 
domácom preteku by už nemali chýbať. 

M. Hudok, st., manažér   
 

 

 
 
 
                 Futbalisti A – mužstva využili letnú 
prestávku a týždeň pred očakávaným turnajom, 
v nedeľu 8. júla odohrali prípravný zápas 
s mužstvom Žabokriek n/N. V úmornej 
horúčave si naši futbalisti schuti zastrieľali 
o čom jasne hovorí výsledok. Hostia, ktorí už 
dlhé roky hrávajú nižšie súťaže ako Veľký Klíž, 
boli len štatistami a možno už ani nestačili 
sledovať ako sa vyvíja skóre zápasu. Napriek 
tomu bolo sympatické, že chceli hrať futbal, 
predviedli tiež niekoľko pekných akcií, 
neuchýlili sa k totálnemu murovaniu ani 
k surovostiam, nechali nás hrať. Naši hráči si to 
s chuťou užili a ľudia videli pekné akcie a góly. 
Po skončení zápasu si ešte súperi zrovnali sily 
v premieňaní pokutových kopov. 
V jedenástkovom rozstrele sa zrodila remíza 
9:9. Stretnutie určite splnilo účel a fanúšikov 
futbalu naladilo na očakávaný sviatok futbalu, 
ktorý prišiel o týždeň. 
Veľký   Klíž    –   Žabokreky  n/N    10:0   (4:0) 
góly – Holák, Bielich T.,Chrenko R., Stanko 
Martin – 2, Kučera Š.,Bielich J., Najman M. – 
3. 
Zostava domácich: Neč – Mihaleje, Bielich J., 
Kučera M., Holák – Kučera Š., Bielich P., 
Chrenko R., Vaňo M.- Najman M., Stanko 
Martin. 
Striedali : Spišiak K.st, Bielich R., Pavlíček, 
Bielich T.                                                                                                                                                                          

VÍŤAZSTVO  NA  SKÝCOVE 
Reparát za neúspešné vystúpenie v turnaji na 
domácej pôde vyšiel futbalistom A – mužstva 
stopercentne. V sobotu 21. júla sa stali víťazmi 
turnaja v Skýcove. O tomto turnaji aspoň 
v skratke.                                    
 
Skýcov- Žihárec 4:0, V.Klíž- Obyce 4:0 góly: 
Igor Gajdoš- 2, Patrik Chrenko, Štefan Kučera, 
o 3.miesto: Žihárec- Obyce 3:0  Finále: 
Skýcov- V.Klíž 2:3 góly: Patrik Chrenko- 3. 
Najlepší strelec turnaja- Patrik Chrenko(4 góly), 
najlepší hráč zo Skýcova a najlepší brankár zo 
Žihárca.          
____________________________________ 
 Generálkou na nový súťažný ročník bol 
posledný prípravný zápas, ktorý odohralo A – 
mužstvo 29. júla v Solčanoch. Zápas skončil 
v pomere 5:0 (polčas 3:0) pre domácich.  
Súťažný ročník 2012/2013 začína 5.8. zápasmi 
v Skačanoch (dorast aj muži). 

Peter Maťašeje

                                                                                                                                        
 
 
 
 

▲ Vo finálovom zápase diváci videli viacero zaujímavých súbojov. Na 
obrázku vo výskoku medzi obrancami Rajčian naši hráči Martin Stanko 
a Štefan Kučera (vľavo).  

 
 
Z nedávnej minulosti vieme, že aj z Veľkého Klíža 
bolo niekoľko motoristických nadšencov aktívnymi 
účastníkmi netradičných súťaží. Na jednu takú sme 
dostali pozvánku a z vyššie uvedeného dôvodu ju 
uverejňujeme. Ak chcete zažiť naozaj originálnu 

súťaž v nádhernom prostredí navštívte 
Z Á Z R I V S K Ý       D I F E R Á K 

Uskutoční sa v nedeľu 26. augusta v oravskej obci 
Zázrivá. Je to súťaž podomácky robených traktorov. 
Pripravených bude viacero disciplín ako sú: jazda 
v teréne, cúvanie, ťahanie bremena a podobne. 

Súťažiaci dostanú občerstvenie, stravu a originálne 
tričko. Prezentácia pretekárov je do 10,oo hod, 

preteky začínajú o 11,oo hod. 
Kontakt na hlavného organizátora : Ondrej Borončo, 

č.t. 0905 668776. V prípade záujmu si môžete 
vopred zabezpečiť ubytovanie. 
--------------------------------------- 

OŠK - AMK Veľký Klíž pozýva na preteky 
Motocross Tour dňa 2.9.2012 
na trati Brody Ješkova Ves. 
Začiatok 8,15 hod. tréning,  

prvá jazda o 12,30 hod. 
Výzdobu celej trate zabezpečuje 

 MONSTER ENERGY 


